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Zápis z 11. jednání Rady pro vnitřní hodnocení VŠE 
Datum: 17. prosince 2024 

Přítomní: Petr Dvořák, Pavel Hnát, Tomáš Pavelka, Milan Nidl, Jiří Hnilica, Petr Musílek, Alena Vančurová, Radoslav Delina, 
Hana Machková, Martina Jiránková, Martin Lukeš, Hana Mikovcová, Martin Pělucha, Jakub Fischer, Mojmír Sabolovič, 
Radka Druláková, Ota Novotný 

Omluvení: Karina Kubelková, Michaela Bauer, Petr Šimáček, Jana Skálová, Tomáš Kincl, Marek Jindra, Jan Zouhar, 

Hosté: Veronika Skočdopolová, Josef Klement, Aleš Skřivan, Jana Vlčková, Marek Hudík, Daniela Pauknerová, Adéla 
Zubíková 

  Jméno Podpis Funkce/útvar 

Zapsal: Josef Klement   tajemník 

Schválil: Petr Dvořák   rektor 

 

Kontrola úkolů 

ID CO KDO DO KDY STAV 

     

     

 

Komentáře ke kontrole úkolů 

 

Program jednání 
1. Žádost o akreditaci studijního programu N-UT Udržitelná transformace a evropská konkurenceschopnost (FMV) 

2. Žádost o akreditaci studijního programu Management udržitelnosti (FPH) 

3. Záměr předložit žádost o akreditaci studijního programu Economics of Markets and Organizations na NAÚ (FPH) 

4. Záměr předložit žádost o prodloužení doby platnosti akreditace studijního programu N-HD Moderní 
hospodářské dějiny na NAÚ (NF) 

5. Průběžná informace o vyhodnocení grantových přihlášek NF pro RVH 
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6. Záměr předložit žádost o akreditaci řízení ke jmenování profesorem v oboru Hospodářská politika (NF) 

7. Podstatné změny studijních programů Fakulty financí a účetnictví 

8. Zpráva o mezinárodních vztazích 

9. Zpráva o výsledcích studentských anket 

10. Harmonogram kontrolních zpráv na NAÚ 

11. Harmonogram pravidelných hodnotících zpráv v roce 2025 

12. Různé 

 

Jednání řídil pan rektor Dvořák. Na úvod přivítal přítomné, konstatoval, že je přítomno 17 členů Rady pro vnitřní 
hodnocení VŠE (RVH) a RVH je tedy usnášeníschopná.  

Rada pro vnitřní hodnocení se hlasováním usnesla na výše uvedeném programu jednání.  

 

1. Žádost o akreditaci studijního programu N-UT Udržitelná transformace a evropská konkurenceschopnost (FMV) 

Akreditační spis včetně přístupového jména a hesla je dostupný na této adrese. Součástí akreditačního spisu je také 
posudek externího hodnotitele. 

Garantkou předloženého studijního programu je doc. Mgr. Jana Vlčková, Ph.D. Jedná se o profesně zaměřený 
magisterský navazující studijní program v češtině. Byl vytvořen v rámci projektu NPO Green Deal a bude obsahovat 
studijní opory v Moodle.  

Cílem navazujícího profesně orientovaného magisterského programu Udržitelná transformace a evropská 
konkurenceschopnost je připravit odborníky v oblasti udržitelné transformace, kteří budou mít hluboké porozumění 
principům a dopadům této transformace. Absolventi získají pokročilé teoretické znalosti týkající se fungování Evropské 
unie a změn souvisejících s udržitelnou transformací. Program klade důraz na ekonomické, sociální, technologické, 
environmentální a geopolitické výzvy s transformací spojené. V praktické oblasti získají absolventi dovednosti v 
projektovém řízení, udržitelném podnikání a strategiích ESG. Získají také dovednosti v oblasti udržitelného leadershipu 
a managementu změny. Základním východiskem programu je kritický přístup k udržitelné transformaci, která je 
vnímána jako příležitost pro rozvoj inovativního podnikání a strukturální změnu evropského vnitřního trhu. Tento 
přístup počítá s komplexním zohledněním přínosů a rizik na všech úrovních – od podniků a odvětví až po regiony, 
členské země a celou Evropskou unii – a to na základě široké škály dostupných dat. 

Maximální počet studentů zapsaných do studia v akademickém roce je 25.  

RVH schválila na pozici externího zpravodaje-hodnotitele doc. Ing. Lenku Slavíkovou, Ph.D., proděkanku Fakulty 
sociálně ekonomické Univerzity J. E. Purkyně v Ústí nad Labem.  

Diskuse na minulém jednání 

V diskusi se rektor Dvořák zajímal o dlouhodobou finanční udržitelnost malých studijních programů. Dle doc. Vlčkové 
budou dodatečné příjmy v budoucnu zajištěny také z úhrad exekutivních kurzů. Děkanka Jiránková dále vysvětlila, že 
se plánuje změna akreditace programu International Business, kam by kurzy mohly být zařazeny jako povinné a 
volitelné, čímž by se v nich zvýšil počet studentů. Prorektor Hnát vyjádřil přesvědčení, že po kurzech v oblasti 
sustainability bude rostoucí poptávka. Dále zmínil možnost nabízet kurzy v rámci vedlejší specializace Evropská 
ekonomická integrace. Upřesnil, že kurzy jsou zásadně otevírány jednou za rok. Rektor Dvořák v další diskusi upozornil 
na neexistenci volitelných předmětů v programu, což u studentů vyvolává negativní reakce, a pror. Machková dodala, 

https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/SitePages/Pristup-k-akreditacim.aspx
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že u všech studijních programů by měl být prostor pro výjezd do zahraničí, který se bez volitelných předmětů těžko 
realizuje.  

Aktuální jednání 

Garantka doc. Vlčková ve své prezentaci reagovala na posudek externí hodnotitelky. Vysvětlila, že program je 
makroekonomicky zaměřený, zatímco paralelně vzniká další profesní program na FPH zaměřený na ESG – 
Management udržitelnosti. I přesto je v předloženém programu ESG zahrnuto. Garantka dále reagovala na kritiku 
personálního zajištění a publikační činnosti. Vysvětlila, že jde o profesní program nabízecí expertní pohled odborníků 
z praxe, prezentovala excelentní publikační výstupy některých vyučujících, připravované publikace a projekty, které 
mají na ESG jasnou vazbu. V neposlední řadě vysvětlila skladbu předmětů a jejich zařazení do tří modulů, z nichž jeden 
se jasně zaměřuje na firemní aspekty. 

Diskuse 

V diskusi se hovořilo o posudku externí hodnotitelky a o vhodné reakci RVH. Děkan Musílek a děkanka Jiránková 
zdůraznili, že u nově vznikajících programů nelze očekávat okamžité publikační výsledky, a navrhli případnou 
povinnost vypracovat průběžnou kontrolní zprávu, která by situaci vyhodnotila. Doc. Pavelka podpořil tento návrh a 
navrhl zprávu zpracovat např. po dvou letech. Rektor doporučil opakovat externí hodnocení, nebo provést 
vyhodnocení kontrolní zprávou co nejdříve, aby bylo zřejmé, že zapojení akademiků do výzkumu a propojení s praxí v 
daném oboru odpovídá očekáváním. Prorektor Hnát podpořil schválení akreditace s tím, že garantka na výtky externí 
hodnotitelky reagovala adekvátně. Po zvážení různých možností se rada shodla, že v případě úspěšné akreditace bude 
nezbytné uložit preventivní opatření v podobě průběžného vyhodnocení uskutečňování studijního programu v oblasti 
publikační a grantové činnosti (včetně smluvního výzkumu), personálního zabezpečení a spolupráce s praxí grantové 
činnosti, do konce února 2026. Rektor se dále zajímal o míru a formu zapojení externích vyučujících. Experti budou do 
výuky zapojeni různými způsoby, přičemž u intenzivnějšího zapojení je plánováno jejich zaměstnání na základě dohod. 
Dále se diskutovalo o odlišnostech profesních a akademických programů.  

 

Závěry a úkoly: 

Děkanka Jiránková opustila jednací sál, bylo přítomno 16 členů RVH.  

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 

• Název studijního programu: N-UT Udržitelná transformace a evropská konkurenceschopnost 
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta mezinárodních vztahů 
• Typ studijního programu: navazující magisterský 
• Oblast vzdělávání: Ekonomické obory (100 %) 
• Standardní doba studia: 2 roky 
• Profil studijního programu: profesně zaměřený 
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: čeština 
• Forma studia: prezenční 
• Doba platnosti akreditace: 5 let (17. 12. 2024–16. 12. 2029) 

RVH ukládá preventivní opatření v podobě průběžného vyhodnocení uskutečňování studijního programu v oblasti 
publikační a grantové činnosti (včetně smluvního výzkumu), personálního zabezpečení a spolupráce s praxí, do konce 
února 2026.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Děkanka Jiránková se vrátila do jednacího sálu, bylo přítomno 17 členů rady. 
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2. Žádost o akreditaci studijního programu Management udržitelnosti (FPH) 

Akreditační spis včetně přístupového jména a hesla je dostupný na této adrese. Součástí akreditačního spisu je také 
posudek externího hodnotitele. 

Garantkou předloženého studijního programu je doc. PhDr. Daniela Pauknerová, Ph.D. Jedná se o profesně zaměřený 
magisterský navazující studijní program v češtině. Jde se o českou verzi již akreditovaného studijního programu 
Sustainability Management. Program byl vytvořen v rámci projektu NPO. 

Profesní studijní program Management udržitelnosti je multidisciplinární a zaměřuje se na integraci principů 
udržitelného rozvoje do podnikové a veřejné správy. Program klade důraz na pochopení ekologických, ekonomických 
a sociálních aspektů udržitelnosti a zdůrazňuje jejich vzájemnou propojenost. Studenti se naučí, jak identifikovat a 
řešit komplexní problémy spojené s udržitelností, a to jak v teoretické, tak hlavně v praktické rovině. Hlavními pilíři 
programu jsou strategické plánování, environmentální management a ekonomika, sociální odpovědnost podniků, 
řízení lidí v duchu udržitelného rozvoje (tzv. Sustainable leadership), udržitelné finance a udržitelné podnikání. 
Studenti získají dovednosti v oblasti analýzy a hodnocení udržitelných projektů, učí se o inovativních přístupech k 
udržitelnosti a rozvoji zelené ekonomiky. Integrální součástí programu je zapojení studentů do praktických projektů a 
případových studií, které umožňují studentům aplikovat teoretické znalosti v reálných podmínkách. Toto se pak děje 
především prostřednictvím řízené podnikové praxe. Cílem programu je vyškolit odborníky, kteří jsou schopni efektivně 
integrovat principy udržitelného rozvoje do různých typů organizací a přispět tak k jejich dlouhodobému úspěchu a 
pozitivnímu dopadu na společnost a životní prostředí. 

RVH schválila na pozici externího zpravodaje-hodnotitele prof. Pavla Částku, který je momentálně Associate Dean for 
Professional Engagement na Xi´an Jiaotong-Liverpool University v čínském Su-čou.  

Diskuse na minulém jednání 

Rektor Dvořák se zajímal o dlouhodobou finanční udržitelnost malých specializovaných studijních programů. Dle 
děkana Hnilici budou předměty nabízeny také jako volitelné v jiných studijních programech. Fakulta navíc zvolila takto 
malé číslo předpokládaného počtu studentů také z opatrnosti – i vzhledem k financování z projektu NPO a podmínce 
udržitelnosti. Pror. Hnát ocenil, že dva programy předkládané v rámci projektu NPO Green Deal jsou komplementární, 
jeden založený na makroekonomické aspekty, druhý na mikroekonomické. Vyjádřil přesvědčení, že zájem o programy 
v oblasti sustainability bude růst. Dále se hovořilo o některých formálních záležitostech akreditačního spisu.  

Aktuální jednání 

Děkan Hnilica informoval radu, že na minulém jednání nebyly větší připomínky a externí posudek byl také pozitivní, a 
proto od minule došlo jen k formálním úpravám.  

Diskuse 

Diskuse se zabývala smluvními partnery, formou zapojení expertů z praxe, předpokládaným počtem absolventů a 
budoucí vizí pro daný program. Prorektor Hnát ocenil rozšiřování portfolia profesních programů a vyzdvihl možnost 
jejich vzájemné spolupráce, například prostřednictvím sdílení smluvních partnerů. Zdůraznil také, že oblast 
udržitelnosti je pro studenty velmi atraktivní. S tím souhlasil děkan Hnilica, který poukázal na možnost efektivnějšího 
rozpouštění nákladů díky spolupráci mezi programy. Rektor zdůraznil nutnost zajištění dlouhodobé finanční 
udržitelnosti programů. Navrhl pravidelnou analýzu jejich velikosti a kladl důraz na to, zda budoucí zaměstnavatelé 
vnímají profesní programy jako přínosné a odlišné. 

Závěry a úkoly: 

Děkan Hnilica odešel z jednání, bylo přítomno 16 členů RVH.  

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a čl. 30 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
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a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE uděluje akreditaci studijnímu 
programu 

• Název studijního programu: Management udržitelnosti  
• Název fakulty, na níž je program uskutečňován: Fakulta podnikohospodářská 
• Typ studijního programu: navazující magisterský 
• Oblast vzdělávání: Ekonomické obory (100 %) 
• Standardní doba studia: 2 roky 
• Profil studijního programu: profesně zaměřený 
• Jazyk, v němž je studijní program uskutečňován: čeština 
• Forma studia: prezenční 
• Doba platnosti akreditace: 5 let (17. 12. 2024–16. 12. 2029)“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Děkan Hnilica se vrátil na jednání, bylo přítomno 17 členů rady. 

 

3. Záměr předložit žádost o akreditaci studijního programu Economics of Markets and Organizations na NAÚ (FPH) 

Akreditační spis je dostupný zde.  

Garantem předloženého studijního programu je doc. Ing. Marek Hudík, Ph.D. Jedná se o akademicky zaměřený 
bakalářský studijní program v angličtině, který bude realizován ve spolupráci s Národohospodářským ústavem AV ČR 
(CERGE-EI). Z minulého jednání vyplynulo, že fakultu oslovila CERGE-EI s nabídkou společného bakalářského programu 
s tím, že by 60 % výuky zajistila FPH a 40 % CERGE-EI. Cílem je vychovávat si budoucí vědce již od tohoto stupně studia. 

Cílem bakalářského studijního programu Ekonomie trhů a odvětví je poskytnout studujícím komplexní porozumění 
ekonomickým principům fungování trhů a odvětví, se zaměřením na analýzu tržní dynamiky, konkurence a 
průmyslových struktur. Program připravuje absolventy na efektivní řešení složitých ekonomických problémů a tvorbu 
strategií pro veřejný i soukromý sektor. V době rostoucí tržní koncentrace nabízí tento program možnost komplexního 
zkoumání principů fungování trhů a různých forem organizací. Studující porozumí tržním procesům, chování firem a 
důsledkům tržních sil na konkurenci, inovace a společenský blahobyt. Prostřednictvím důkladné analýzy a reálných 
případových studií studijní program vybavuje studující nástroji pro analýzu složitých tržních prostředí, tvorbu 
efektivních strategií a smysluplný přínos k aktuálnímu diskurzu o tržní regulaci, politice konkurence a ekonomickém 
rozvoji. 

Maximální počet studentů zapsaných do studia v akademickém roce je 30. 

Diskuse na minulém jednání 

Diskuse se zabývala charakteristikami akreditace studijního programu ve spolupráci s Národohospodářským ústavem 
Akademie věd. Jedním z klíčových bodů byla otázka držitele akreditace, kterým bude FPH, což ovlivňuje způsob 
předložení programu Národnímu akreditačnímu úřadu. Byly diskutovány právní otázky spojené s CERGE-EI, která je 
jiným subjektem než Národohospodářský ústav AV. Hovořilo se o nutnosti ověřit personální zabezpečení osob 
působících na Národohospodářském ústavu AV. Pror. Machková a další členové rady upozorňovali na úskalí 
spolupráce a navrhovali alternativy, jako je spolupráce s Fakultou sociálních věd (FSV). Byly také diskutovány finanční 
aspekty spolupráce, konkrétně rozdělení financí mezi VŠE a CERGE-EI a odečítání fixních nákladů VŠE, které děkan 
Hnilica vysvětlil. 

V návaznosti na vystoupení doc. Zouhara se rozběhla debata, zda by v případě této spolupráce nešlo o prolomení 
pravidla, podle kterého se studijní předměty mají primárně vyučovat interně – to znamená, že v případě předmětů 
zaměřených na ekonometrii by její výuku měla primárně zabezpečit katedra ekonometrie a podobně. V podobném 
smyslu se vyjádřil i děkan Fischer. Dle děkana Hnilici a také pana rektora však má spolupráce s CERGE pro VŠE přidanou 
hodnotu, zejména z pohledu zavedené značky, vědecké spolupráce a kvalitního vzdělání.  

https://vse.sharepoint.com/:b:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-12-17/03%20Spis%20CERGE-komplet.pdf?csf=1&web=1&e=3POnOi
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V některých případech byl kritizován stav předloženého spisu v InSIS (vztahu zaměstnanců vůči fakultě, garantování 
předmětů externisty z CERGE, jazyk výuky). Bylo také konstatováno, že jde o první žádost tohoto typu, která je 
v akreditačním modulu InSIS zpracovávána. 

Z diskuse vyplynula potřeba vyjasnění personálních náležitostí, doložení sebehodnotící zprávy a dopracování 
akreditačního spisu. Finální podoba akreditačního spisu programu by měla být dopracována dle připomínek a RVH 
předložena také ve formě kompletního PDF, které se bude odesílat na NAÚ. 

Dne 22. 10. 2024 RVH přijala následující ustanovení: „RVH požaduje předložení kompletního dopracovaného 
akreditačního spisu studijního programu Economics of Markets and Organizations na příští jednání RVH.“ 

Diskuse na aktuálním jednání 

Diskuse se věnovala spolupráci s CERGE-EI a Národohospodářským ústavem Akademie věd ČR (NHÚ), řešení 
technických připomínek a organizačním záležitostem programu. Děkan Hnilica informoval, že proběhly diskuse o 
spolupráci s CERGE-EI. Úvazky vyučujících byly ověřeny a smlouva je funkční. Technické připomínky k žádosti o 
akreditaci byly vyřešeny. CERGE-EI zajistí některé předměty, které by bylo možné pokrýt i interně, ale spolupráce 
umožní lepší propojení s externími odborníky a výběr nejlepších studentů. Prorektor Hnát doplnil, že se jednalo spíše 
o formální doladění žádosti a poděkoval proděkance Lorencové za její intenzivní práci a apeloval na děkany, aby této 
agendě věnovali dostatečné personální kapacity vzhledem k tomu, že Akreditační modul je koncipován jako 
decentralizovaný. Zdůraznil, že příprava výsledného dokumentu vyžaduje desítky hodin práce. Diskuse se dále 
zabývala právní stránkou spolupráce. V rámci diskuse byla zdůrazněna i vazba programu na habilitační a profesorská 
řízení. Děkan Hnilica poděkoval za podporu rektorátu při zajištění spolupráce.  

Závěry a úkoly: 

Odešel děkan Hnilica, bylo přítomno 16 členů RVH. 

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. b) a § 78 odst. 2 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a podle článku 34 odst. 2 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE záměr předložit 
žádost o akreditaci studijního programu Economics of Markets and Organizations Fakulty podnikohospodářské ve 
spolupráci s Národohospodářským ústavem AV ČR (CERGE-EI) Národnímu akreditačnímu úřadu pro vysoké školství.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Děkan Hnilica se vrátil na jednání, bylo přítomno 17 členů rady. 

 

4. Záměr předložit žádost o prodloužení doby platnosti akreditace studijního programu N-HD Moderní hospodářské 
dějiny na NAÚ (NF) 

Akreditační spis je dostupný zde.  

Garantem magisterského navazujícího studijního programu je prof. PhDr. Ing. Aleš Skřivan, Ph.D. Jedná se o 
akademicky zaměřený navazující magisterský studijní program v češtině kombinující Ekonomické obory s Historickými 
vědami (54:46). Fakulta žádá o souhlas s předložením žádosti o prodloužení doby platnosti akreditace na NAÚ.  

Cílem navazujícího magisterského studijního programu Moderní hospodářské dějiny je prohloubit znalosti z ekonomie 
a hospodářských dějin v širším kontextu vývoje důležitých ekonomických procesů a událostí 20. století s důrazem na 
vývoj vybraných významných ekonomik. Nezbytností pro naplnění cílů studia je také seznámení studentů s 
relevantními souvislostmi a fenomény předcházejícího období (19. století) a reálným ekonomickým vývojem na 
počátku 21. století a rovněž výklad hospodářských dějin v širším kontextu politického vývoje. Ekonomický rámec výuky 
tvoří především pokročilé kurzy makroekonomie a mikroekonomie. Studijní program je koncipován tak, aby v něm 
mohli studovat absolventi všech bakalářských studijních programů VŠE (respektive i dalších vysokých škol v ČR). Tento 

https://vse.sharepoint.com/:b:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-12-17/04%20Spis%20MHD-komplet%201.pdf?csf=1&web=1&e=PmVUg1
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studijní program připraví absolventy pro práci ve státní správě, akademické sféře, vědeckých institucích, neziskovém 
sektoru, ve sdělovacích prostředcích, případně i diplomacii. 

NAÚ si v rámci rozhodnutí o udělení akreditace vyžádal k 1. 5. 2023 předložení kontrolní zprávy k tomuto programu, 
která byla odeslána 25. 4. 2023. V květnu 2023 si NAÚ vyžádal doplnění této zprávy, které bylo odesláno 20. 6. 2023. 
V lednu 2024 informoval NAÚ, že bere zprávu na vědomí a „…současně důrazně upozorňuje, že publikační a další tvůrčí 
činnost vyučujících je nevyrovnaná. Zatímco u některých vyučujících je nadstandardní, u jiných (zvláště vyučujících 
zaměřujících se na oblast ekonomie) je nedostatečná (chybí zejména publikace v časopisech s výsledky typu Jimp a Jsc) 
či má spíše jen dílčí souvislost se zaměřením studijního programu a vyučovaných předmětů. S ohledem na datum 
platnosti akreditace Rada NAÚ nevyžaduje novou kontrolní zprávu, upozorňuje však, že při případné budoucí 
reakreditaci studijního programu ověří, zda došlo k odpovídajícímu zkvalitnění publikační a další tvůrčí činnosti 
vyučujících (včetně zlepšení v oblasti citačních ohlasů této činnosti), a zda jsou na pracovišti v dostatečné míře řešeny 
externí vědecké a výzkumné projekty.“ 

Prof. Skřivan informoval členy rady o publikační činnosti a projektech smluvního výzkumu. Dále popsal změny, ke 
kterým v programu v čase došlo. Například jde o zařazení dvou kladně hodnocených studijních předmětů: Ekonomická 
teorie politiky a Ekonomický a politický vývoj Evropy ve 20. století. Dále došlo k vytvoření celkově 9 Moodle kurzů pro 
zapojené studijní předměty, nebo k dalším drobným dílčím změnám. 

Diskuse na minulém jednání 

Diskuse se soustředila na několik klíčových bodů týkajících se akreditace a kvality studijního programu. Pror. Hnát 
zdůraznil, že ve formálních dokumentech byly dílčí chyby, například nesprávné zařazení volitelných předmětů jako PZ 
a ZT, což je v rozporu s pravidly. Také upozornil na formální nedostatky formulářů životopisů (výuka v jiných studijních 
programech, opakované uvádění dohod o provedení práce, publikační činnost mimo typy požadované NAÚ). Děkanka 
Zubíková vysvětlila, že některé chyby v akreditační žádosti vznikly automatickým načítáním dat a souhlasila 
s dodatečnou kontrolou a opravou. Pror. Hnát a rektor Dvořák vyjádřili obavy ohledně publikační a grantové činnosti, 
kde sice prof. Skřivan má kvalitní publikační činnost, ale někteří další akademici vykazují výrazně slabší výsledky. Dle 
prof. Skřivana jsou však konkrétní akademici se slabší publikační činností nadprůměrně dobře hodnoceni ve výuce, 
což by mělo být také bráno v potaz.   

Pror. Lukeš a rektor Dvořák vyjádřili pochybnosti ohledně toho, zda jsou projekty dostatečně zacílené na program, což 
by mohlo představovat riziko při akreditaci. Prof. Skřivan argumentoval, že program je vyvážen mezi ekonomickými 
obory a historickými vědami, což umožňuje zahrnutí ekonomicky zaměřených projektů. Doc. Pavelka navrhl konkrétní 
úpravu popisu grantové činnosti do žádosti. Pror. Hnát připomněl závěry poslední kontrolní zprávy NAÚ a vyjádřil 
pochybnost, zda se situace v oblasti tvůrčí činnosti zlepšila. 

V průběhu diskuse se řešila také otázka zapojení externistů jako garantů předmětu. Doc. Pavelka poukázal na to, že i 
externisté mohou být akceptováni ve výuce, pokud jejich zapojení bude náležitě zdůvodněno. Dle pravidel VŠE to ale 
není možné na pozici garanta. Prorektor Hnát navrhl zredukovat počet předmětů ve volitelné části programu, s čímž 
děkanka Zubíková souhlasila. Rektor vyjádřil obavy, zda je současná struktura programu udržitelná a zda bude zajištěn 
dostatečný počet studentů. Zmiňoval také potřebu konkretizace sebehodnotící zprávy, zejména v oblastech, na které 
upozorňuje kontrolní zpráva NAÚ. Dle prof. Skřivana má katedra dlouhodobě udržitelné financování a výuka 
hospodářských dějin má na VŠE dlouhou tradici.  

Dne 22. 10. 2024 RVH přijala následující ustanovení: „RVH požaduje předložení kompletního dopracovaného 
akreditačního spisu studijního programu Moderní hospodářské dějiny na příští jednání RVH.“ 

Aktuální jednání 

Garant prof. Skřivan prezentoval posun žádosti od minulého jednání, kdy došlo k řadě změn, například nahrazení 
některých kurzů s vyučujícími s nedostatečnou publikační činností za kurzy s vyučujícími s kvalitními publikacemi 
(např. Dr. Strejčková se dvěma články v žurnálech zařazených do Q1), snížení počtu předmětů zařazených do 
volitelných předmětů a změně poměru mezi Ekonomickými obory a Historickými vědami na 54:46. Grantová činnost 
NF za posledních 5 let byla v Sebehodnotící zprávě upřesněna a rozvedena. Od minule také prof. Skřivanovi vyšel nový 

https://vse.sharepoint.com/:b:/s/RadaprovnitnhodnocenVE/EfvOJqRf8aBNhFr2s7on64YBPIVOv5wC87mCzSHVXSf7DA?e=WM113N
https://vse.sharepoint.com/:b:/s/RadaprovnitnhodnocenVE/EVROIaN3_49FolBdAffTgLYB9O9fXdeW1ytBJkhys2TeFA?e=YrIr6Y
https://vse.sharepoint.com/:b:/s/RadaprovnitnhodnocenVE/EXMvOGtJn6tNsuzw83MbGY8Bv6dP1Hq-pj24E8n2fmd3aA?e=NZvyte
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článek v impaktovaném časopise. Hospodářské dějiny jsou malým, ale tradičním oborem s úspěšnými absolventy, 
mezi kterými jsou například dva současní poslanci.  

 

Diskuse 

Diskuse se soustředila na otázku akreditace studijního programu a jeho připravenosti pro Národní akreditační úřad 
(NAÚ). Dle prorektora Hnáta se formální úprava žádosti výrazně zlepšila, ale provedené podstatné změny by možná 
vyžadovaly opětovné schválení na AS a VR fakulty. Dle prof. Skřivana nedošlo ke změně profilu absolventa. Bylo 
zmíněno nízké množství absolventů, což vyvolalo otázky o finanční a obsahové udržitelnosti programu, přestože 
katedra je podle prof. Skřivana dlouhodobě finančně stabilní a pokles byl způsoben ročním přerušením přijímání 
nových studentů během reakreditace. Dle prof. Skřivana jsou počty absolventů konkurenčních programů na jiných VŠ 
na podobné úrovni. 

Rektor zdůraznil nutnost zajistit vysokou kvalitu programu a varoval před rizikem neúspěchu, které by mohlo mít 
negativní dopad na institucionální akreditaci školy. Dle děkanky Zubíkové kontrolní zpráva NAÚ kritizovala především 
publikační činnost vyučujících předmětů spadajících do Ekonomických oborů, u kterých v aktuální žádosti došlo 
k značným změnám a ekonomické předměty jsou nyní vyučovány lidmi s kvalitní publikační činností. Paní děkanka 
dále doplnila informaci, že garanti povinných předmětů splňují požadavky pro garanci těchto předmětů. Diskutující 
dále hodnotili vědeckou a projektovou činnost, přičemž prorektor Lukeš vnímá zvýšení kvality publikační činnosti, ale 
problematická je grantová činnost a mezinárodní přesah. Doc. Pavelka zpochybňoval souvislost aktuálně řešeného 
projektu GAČR s předloženým programem a zdůrazňoval, že je třeba ukázat, jak jsou řešitelé projektů zapojeni do 
výuky programu. Dle prof. Skřivana nejde jen o projekt GAČR doc. Vacury, ale i o další projekty GAČR realizované na 
fakultě a zařazené do akreditační žádosti a projekty smluvního výzkumu. Navíc je značná šance na získání projektu 
Horizon Europe, který je nyní v druhém kole výběrového řízení. Rektor Dvořák zdůraznil odpovědnost školy za 
kontrolu kvality programů a varoval, že neschválení NAÚ by mohlo mít vážné dopady. Upozornil na nedostatečný 
pokrok v projektové činnosti a mezinárodním přesahu, což podle něj představuje riziko pro schválení žádosti. Podobně 
se vyjádřil prorektor Hnát, který upozornil na další dílčí nedostatky v personálním zabezpečení programu a 
nedostatečnou projektovou činnost v oblasti vzdělávání Historické vědy. Dle děkana Musílka zákon nestanovuje 
odpovědnost RVH za akreditační žádosti programů akreditovaných na NAÚ, a protože rada nedisponuje vnitřní 
akreditací na Historické vědy a nezná ani zvyklosti v daném oboru, nepřísluší jí hodnocení žádosti, která by měla být 
posouzena NAÚ. Dle prof. Pěluchy předložený program splňuje požadavky na kvalitu vědecké i projektové činnosti a 
bylo by vhodné nechat příslušnou skupinu NAÚ posoudit návrh na akreditaci. Děkanka Zubíková upozornila, že 
metodická pomůcka NAÚ je formulována příliš obecně, což umožňuje různé interpretace, například v oblasti grantové 
činnosti. Děkan Fischer a prorektor Hnát hovořili o riziku pro institucionální akreditaci. Prof. Delina navrhl zavedení 
přísnějších hodnoticích kritérií, která by mohla motivovat k přípravě kvalitních programů, a tím získat ocenění 
akreditační autority. Vyjádřil také pochybnosti, zda pouhých dvanáct absolventů ospravedlňuje možné reputační 
riziko. Dle prorektorky Machkové by bylo vhodné počkat, zda fakulta uspěje s grantem Horizon Europe prof. Pěluchy. 
Dle doc. Pavelky jsou požadavky NAÚ na programy v Ekonomických oborech a Historických vědách vysoké. 

Závěry a úkoly: 

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle § 12 odst. 1 písm. c) a § 80 odst. 3 zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), čl. 10 odst. 7 
Statutu VŠE v Praze a podle článku 34 odst. 8 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE schvaluje 
záměr předložit žádost o prodloužení platnosti akreditace studijního programu Moderní hospodářské dějiny 
Národohospodářské fakulty Národnímu akreditačnímu úřadu pro vysoké školství.“ 

Pro: 1, proti 9, zdržel se 7. Návrh nebyl přijat.   

Odešla doc. Vančurová, bylo přítomno 16 členů RVH. 

Pan rektor dal hlasovat o návrhu: 
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„Rada pro vnitřní hodnocení konstatuje, že vzhledem ke konci platnosti akreditace studijního programu k 17. 7. 2025 
již není možné do studijního programu přijímat studenty, a to s okamžitou platností, a vyzývá děkanku k zastavení 
přijímání přihlášek do studijního programu. Studentům přihlášeným ke studiu se začátkem v únoru 2025 fakulta 
nabídne alternativní program. 

Rada pro vnitřní hodnocení vyzývá Vědeckou radu NF, aby bez zbytečného odkladu předložila RVH ke schválení záměr 
předložit žádost o prodloužení doby platnosti akreditace studijního programu Moderní hospodářské dějiny na 
dostudování současných studentů.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 15, proti 1, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Na jednání se vrátila doc. Vančurová, bylo přítomno 17 členů RVH. 

„Rada pro vnitřní hodnocení dle čl. 27 odst. 3 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE ukládá NF 
předložení mimořádné hodnotící zprávy doktorského studijního programu Vývoj hospodářství a hospodářských politik 
ve 20. a 21. století na příští zasedání RVH. Důvodem jsou závažné pochybnosti o realizaci programu vzniklé v rámci 
hodnocení magisterského programu, na který doktorský studijní program navazuje.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16, proti 0, zdržel se 1. Návrh byl přijat. 

 

5. Průběžná informace o vyhodnocení grantových přihlášek NF pro RVH 

Děkanka Zubíková informovala radu o aktuální grantové činnosti Národohospodářské fakulty, běžících projektech, 
zaslaných žádostech a výhledech pro nejbližší období. Zpráva je dostupná na tomto odkaze a byla vyhotovena v 
návaznosti na přehled, který byl uveden v písemném stanovisku, které dala NF VŠE k dispozici RVH jako podklad pro 
jednání dne 16. 4. 2024.  

Ze zprávy vyplývá, že na fakultě aktuálně probíhá jeden mezinárodní projekt, dva projekty GAČR a pět projektů 
smluvního výzkumu. Z hlediska podaných žádostí o granty jsou nyní v nějaké fázi tři mezinárodní projekty a jeden 
tuzemský. Do druhého kola postoupil návrh mezinárodního projektu Horizon pod vedením prof. Pěluchy 
s předpokládanými výsledky v lednu 2025. Dále byl v září podán návrh mezinárodního projektu Visegradského fondu, 
na kterém spolupracuje Dr. Bartůsková, s očekávaným rozhodnutím na konci 2024 nebo začátku 2025. Třetí návrh 
mezinárodního projektu, na kterém spolupracují prof. Skřivan a Dr. Strejčková, bude znám na konci 2024 nebo začátku 
2025. Katedra hospodářské a sociální politiky se účastní výběrového řízení smluvního výzkumu pro Sekci obranného 
průmyslu Hospodářské komory ČR. Dále jsou připravované čtyři další návrhy projektů (2x MPO Twist, 2x TAČR). Zpráva 
také informovala o pěti návrzích projektů, které ovšem nebyly úspěšné. 

Děkanka Zubíková informovala o tom, že mezi odevzdáním pokladu k tomuto bodu a dneškem došlo k uzavření 
spolupráce s Ministerstvem životního prostředí a dále došlo k přijetí projektu Visegrádského fondu.  

Diskuse 

V diskusi hovořil prorektor Lukeš, dle kterého je projektová činnost zásadní, ale od 1. 1. 2025 bude na fakultě běžet 
pouze jeden GAČR, což je málo. Pror. Hnát upozornil na genezi požadavku na vyhodnocení grantových přihlášek a 
uvedl, že z přihlášek prezentovaných RVH v dubnu byla v zásadě úspěšná jen jedna, navíc týkající se smluvního 
výzkumu. Dle děkanky Zubíkové by však grantová činnost při mezifakultní komparaci měla být vztažena k velikosti 
přepočtených úvazků na daných fakultách, navíc NF v předchozím roce získala projekt GAČR jako jedna ze dvou fakult 
VŠE. NAÚ zároveň hodnotí grantovou činnost za posledních pět až deset let, přičemž poskytnutý přehled reflektoval 
pouze aktuální grantovou činnost a její posun za poslední půl rok (vč. letních měsíců), což je vzhledem ke lhůtám 
týkajícím se vyhodnocování grantů relativně krátké období. Děkanka Zubíková zmínila, že byl v mezičase realizován, 
mimo jiné, smluvní výzkum pro Ministerstvo průmyslu a obchodu, za který NF získala vynikající hodnocení. 

 

https://vse.sharepoint.com/:b:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-12-17/05%20NF%20grantov%C3%A1%20%C4%8Dinnost%20RVH%2017.12.2024.pdf?csf=1&web=1&e=Filqt3
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Závěry a úkoly: 

RVH vzala průběžnou informaci na vědomí. 

 

6. Záměr předložit žádost o akreditaci řízení ke jmenování profesorem v oboru Hospodářská politika (NF) 

Garantem akreditačního spisu je prof. Ing. Martin Pělucha, Ph.D. Materiály, včetně finálního spisu, jsou dostupné na 
SharePointu rady. 

Obor řízení se na Národohospodářské fakultě dlouhodobě profiluje v moderním pojetí od přelomu milénia, přičemž 
obor v minulosti nahradil jemu časově předcházející obor jmenovacího řízení Národní hospodářství akreditovaném v 
90. letech minulého století. Národohospodářská fakulta VŠE rozvíjí dlouhodobě široce pojatou ekonomickou teorii v 
úzké spolupráci s mnohými českými i světoznámými vysokými školami.  

Katedra hospodářské a sociální politiky se ve spolupráci s dalšími katedrami Národohospodářské fakulty VŠE (tj. 
Katedra regionálních studií, Katedra hospodářských dějin, Katedra ekonomie, Katedra filosofie, Katedra práva) 
zaměřuje především na vědecké projekty související s měnovou teorií a praktickou měnovou politikou, reflektuje 
případný vstup ČR do EMU, zkoumá dopad růstu veřejného sektoru na hospodářskou politiku, zabývá se výzkumem 
vlivu hospodářsko-politických opatření v oblasti regulace. Významný přínos přináší i v oblasti metodologie ekonomické 
vědy. Výzkum je dále zaměřen na ekonomickou analýzu práva a dopady právních úprav na hospodářský rozvoj a životní 
úroveň. Zkoumá se a analyzuje průběh transformačních procesů a reformy fiskálních systémů. V souvislosti s 
nejnovějšími poznatky ekonomické teorie se zkoumají dále hospodářsko-politická zavádění moderních technologií, 
tzv. e-governmentu, a v neposlední řadě i řízení veřejného sektoru se specializací na regionální rozvoj, regionální 
rozvojové strategie, a to nejen na úrovni ČR, ale i na úrovni regionů, především v zemích střední Evropy. 

Předložený spis prezentoval prof. Pělucha. Oproti spisu předkládanému před pěti lety došlo k rozšíření základní mise 
a vize fakulty, k posunu v pořádných konferencích, výzkumu atd. Ve spise je kladen důraz na období posledních pěti 
let. NAÚ zohledňuje u tohoto typu akreditace 10leté období, přičemž prof. Pělucha vycházel z toho, že má NAÚ k 
dispozici předchozí spis za předchozí období a následnou kontrolní zprávu z roku 2023. Je zabezpečen pěti 
akademickými pracovníky, z nichž čtyři jsou na plný úvazek, jeden na úvazek 0,6. Všichni vykazují relevantní publikační 
činnost.  

Diskuse 

V diskusi se hovořilo o procesu akreditačního řízení ke jmenování profesorem, kdy je dle článku 34 odst. 3 Pravidel 
nezbytné, aby se před projednáním vědeckou radou fakulty k návrhu vyjádřil akademický senát fakulty, což aktuální 
žádost nesplňuje, a proto bude nezbytné její opětovné předložení. Doc. Pavelka relativizoval význam smluvního 
výzkumu v žádosti o profesorské řízení, zatímco prof. Pělucha obhajoval, že tento výzkum se vztahuje k danému 
tématu. Děkanka Zubíková zmínila, že se do hodnocení počítají také monografie a že například Visegradský fond 
tematicky spadá do požadovaného rámce. Prorektor Hnát vyjádřil pochybnosti o personálním zabezpečení žádosti s 
tím, že u řady klíčových lidí jde o situaci srovnatelnou s profesurou v oboru Ekonomie, která na NAÚ neuspěla. Diskuse 
se následně zabývala věkem osob zabezpečujících obor profesorského řízení z žádosti, kdy doc. Pavelka dodal, že věk 
není problém, protože se u profesorů nečeká nízký věk. Prorektorka Machková ovšem upozornila na potřebu zaměřit 
se na dlouhodobou perspektivu a mít více docentů, kteří by usilovali o profesorské řízení. Prorektor Lukeš zmínil 
nedostatečnou projektovou a publikační činnost, zatímco rektor Dvořák zdůraznil, že se úroveň kvality na jiných 
školách stále zvyšuje, a proto je nezbytné s nimi držet krok. Prof. Pělucha připomněl, že u jiné akreditační žádosti o 
jmenovací řízení na jiné fakultě loni polovina uchazečů nesplňovala požadavky na publikační činnost a žádost přesto 
byla schválena. Doc. Pavelka ovšem připomněl, že zásadní jsou dvě osoby garantující řízení. Dále kritizoval 
nedostatečně vyplněné formuláře F-V pro členy VR jako zbytečné a doporučil je odstranit, stejně jako duplicity. 
Prorektor Hnát upozornil na další formální nedostatky spisu, zejména ve formulářích F-V. Děkanka Zubíková sdělila, 
že se CV do spisu načetla z akreditačního webu, kde měli členové VR vyplněna svá CV pro jiné akreditace. Tato CV 
budou při finalizaci spisu samozřejmě odstraněna. Rektor na závěr uvedl, že žádost v podstatě stojí na projektové a 

https://vse.sharepoint.com/:b:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-12-17/06%20Reakreditace%20J%C5%98%20Hospod%C3%A1%C5%99sk%C3%A1%20politika.pdf?csf=1&web=1&e=CYhfM5
https://vse.sharepoint.com/:f:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-12-17?csf=1&web=1&e=CiyCvT
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publikační činnosti prof. Pěluchy, že by za aktuální situace nehlasoval pro návrh na schválení záměru předložit žádost 
NAÚ.  

Závěry a úkoly: 

Rektor dal hlasovat o následujícím návrhu usnesení:  

„Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle článku 34 odst. 4 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE přerušuje 
projednávání záměru předložit žádost o akreditaci řízení ke jmenování profesorem v oboru Hospodářská politika 
Národohospodářské fakulty Národnímu akreditačnímu úřadu pro vysoké školství a vrací ho Vědecké radě NF k novému 
projednání s tím, že dle článku 34 odst. 3 Pravidel při něm bude mít k dispozici předchozí vyjádření Akademického 
senátu NF.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16 proti 1, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

 

7. Podstatné změny studijních programů Fakulty financí a účetnictví 

Fakulta financí a účetnictví prostřednictvím děkana Musílka informovala o plánovaných změnách garantů 
následujících studijních programů: 

- B-DP Zdanění a daňová politika: stávající garant prof. Ing. Alena Vančurová, Ph.D., nový garant doc. Ing. 
Jana Tepperová, Ph.D. 

- N-DP Zdanění a daňová politika: stávající garant prof. Ing. Alena Vančurová, Ph.D., nový garant doc. Ing. 
Jana Tepperová, Ph.D. 

- N-MIFA Finance and Accounting: stávající garant doc. Ing. Marcela Zárybnická Žárová, CSc., nový garant 
doc. Ing. Jaroslav Wagner, Ph.D. 

Noví garanti splňují požadavky NAU jak z hlediska velikosti akademických úvazků na VŠE a mimo VŠE, tak z hlediska 
kvalitní publikační činnosti v posledních pěti letech. 

Fakulta dále informovala o návrzích na odvolání některých stávajících členů oborové rady FFÚ pro doktorské studijní 
obory/programy Finance a Účetnictví a finanční řízení podniku a jmenování nových členů oborové rady na základě 
potřeby zajištění vysoké vědecké kvality členů oborové rady za účelem budoucího rozvoje doktorských studijních 
programů. Odvolání stávajících členů oborové rady FFÚ se týká doc. Ing. Jitky Koderové, CSc., Ing. Zlatuše Komárkové, 
Ph.D., prof. Ing. Bohumila Krále, CSc., prof. Ing. Petra Marka, CSc., doc. Ing. Ladislava Mejzlíka, Ph.D., prof. Ing. Petra 
Musílka, Ph.D., prof. Ing. Libuše Mullerové, CSc., prof. Ing. Zbyňka Revendy, CSc., prof. RNDr. Jiřího Witzanyho, Ph.D. 
a prof. Ing. Zdeňka Zmeškala, Dr. Jmenování nových členů oborové rady se týká prof. Ing. Karla Jandy, M.A., Dr., Ph.D., 
prof. Dr. Ing. Drahomíry Pavelkové a doc. Ing. Martina Hoduly, Ph.D.  Změny jsou vypsány v přiložených dokumentech.  

Závěry a úkoly: 

„Rada pro vnitřní hodnocení VŠE podle článku 11 odst. 1 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE a článku 8 odst. 
3 písm. a) směrnice rektora Tvorba a uskutečňování studijních programů na VŠE (SR 1/2018) souhlasí se změnami 
garantů studijních programů B-DP Zdanění a daňová politika, N-DP Zdanění a daňová politika, N-MIFA Finance and 
Accounting. “ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Rada pro vnitřní hodnocení projednala dle článku 8 odst. 3 písm. b) směrnice rektora Tvorba a uskutečňování 
studijních programů na VŠE (SR 1/2018) změny oborové rady pro doktorské studijní obory/programy Finance a 
Účetnictví a finanční řízení podniku. 

https://vse.sharepoint.com/:b:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-12-17/07%20dopis%20-%20informace%20o%20zm%C4%9Bn%C3%A1ch%20garant%C5%AF%20a%20zm%C4%9Bn%C3%A1ch%20%C4%8Dlen%C5%AF%20oborov%C3%A9%20rady%20FF%C3%9A.pdf?csf=1&web=1&e=ptxlOn
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Děkan FFÚ bude OŘK bezodkladně informovat o provedení výše projednaných změn s ohledem na povinnosti 
vyplývající z článku 8 odst. 8 směrnice rektora Tvorba a uskutečňování studijních programů na VŠE (SR 1/2018). 

 

8. Zpráva o mezinárodních vztazích 

Zprávu prezentovala pror. Machková.  

Hlavními závěry zprávy jsou:  

1. Internacionalizace je dlouhodobou strategickou prioritou VŠE, je jedním z klíčových ukazatelů při procesu 
udělování mezinárodních akreditací i hodnocení kvality ze strany MŠMT. Internacionalizace je dlouhodobě silnou 
stránkou VŠE a jsou do ní zapojeny všechny fakulty. 

2. V roce 2024 získala VŠE po 8letém úsilí prestižní mezinárodní akreditaci AACSB na pětileté období. Oznámení o 
tom, že Iniciačním výborem pro akreditaci (IAC) a Správní radou (BoD) byla udělena akreditace pro bakalářské, 
magisterské a doktorské studijní programy, obdrželo vedení VŠE dne 19. 4. 2024. 

3. Ke konci roku 2023 činil podíl zahraničních studentů na celkovém počtu studentů 29,8 %.  
4. Významné počty zahraničních studentů kladou vysoké nároky na internacionalizaci prostředí, na kapacity 

pracovišť, které zajišťují jejich pobyt na VŠE i na vyšší kvalitu všech poskytovaných služeb. 
5. Z hlediska oborového i geografického umožnuje nabídka studijních míst na zahraničních partnerských vysokých 

školách uspokojit téměř všechny zájemce o studium v zahraničí. V roce 2023 bylo na studijní pobyt nebo pracovní 
stáž vysláno celkem 1 201 studentů, což byl nejvyšší počet vyslaných v historii VŠE. 

6. V roce 2024 byl zahájen program podpory výukových mobilit akademických pracovníků VŠE. Cílem projektu je 
podpořit výuku akademických pracovníků na zahraničních univerzitách a přispět tak jak ke zvýšení kvality výuky 
na VŠE, tak k rychlejšímu kvalifikačnímu růstu akademických pracovníků jednotlivých fakult. 

7. VŠE vystupuje aktivně v rámci projektu Erasmus Without Papers (EWP). V průběhu roku 2024 probíhala 
implementace funkcionality podepisování Learning Agreement prostřednictvím InSIS. 

Navrženými opatřeními jsou: 

1. Nadále pokračovat v aktivitách souvisejících s udělováním prestižních mezinárodních akreditací (EQUIS, AACSB a 
AMBA) a s umístěním VŠE v mezinárodních žebříčcích FT, QS a THE. 

2. Udržet silné postavení VŠE mezi ostatními veřejnými vysokými školami v oblasti mezinárodních studentských 
mobilit a zvyšovat podíl absolventů se zahraniční zkušeností. Důsledně trvat na vytváření podmínek pro výjezdy 
studentů do zahraničí v rámci studijních plánů všech studijních programů formou tzv. mobility window. 

3. Rozvíjet nové typy krátkodobých mobilitních programů, zejména Blended Intensive Programs (BIP). 
4. Pokračovat v digitalizaci všech souvisejících agend a procesů zejména v rámci platformy Erasmus Without Papers 

(EWP). 
5. Aktivně vyhledávat možnosti rozvoje double/joint degree programů. 
6. S využitím programu na podporu výukových mobilit navýšit počty výukových pobytů akademických pracovníků 

VŠE v evropských i mimoevropských zemích. 
7. Intenzivně využívat online platformy pro podpůrné i propagační aktivity ve všech oblastech internacionalizace. 

Rektor Dvořák poděkovat paní prorektorce Machkové ze odvedenou práci. 

Závěry a úkoly: 

„RVH schvaluje podle článku 23 odst. 4 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE Pravidelnou hodnotící 
zprávu o mezinárodních vztazích za rok 2023.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat.  
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9. Zpráva o výsledcích studentských anket 

Zprávu prezentoval pror. Hnát.  

Hlavními závěry zprávy jsou:  

1. RVH VŠE má k dispozici interaktivní PBI sestavu s výsledky a srovnáním studentských evaluací předmětů a 
vyučujících (Výsledky studentských anket). 

2. FMV a FM vykazují dlouhodobě nejpříznivější hodnocení vyučujících i předmětů (co se týče kvality a přínosnosti 
předmětu). Absolventi NF a FMV hodnotí u promocí méně příznivě své uplatnění v oboru a celkově všichni 
absolventi hodnotí méně příznivě získané IT dovednosti během studia. 

3. Absolventi magisterských studijních programů by uvítali lepší práci vyučujících s připomínkami studentů. 
Absolventi bakalářského studia hodnotí méně příznivě schopnost vyučujících učit poutavě a schopnost pedagogů 
vysvětlit probíranou látku. Absolventi obecně vnímají kritičtěji moderní formy výuky. 

4. Podíl absolventů, kteří byli na studijním pobytu v zahraničí se mezi fakultami liší, a existuje významná část 
absolventů, kteří svého rozhodnutí nevyjet na studijní pobyt do zahraničí litují (43 % absolventů magisterského 
studia, 38 % absolventů bakalářského studia). 

5. Práce studentů při studiu je nejčastěji na částečný úvazek a souvisí oborem. 

Navrženými opatřeními jsou: 

1. Pokračovat ve vyhodnocování a zveřejňování evaluace výuky v Datové analytice VŠE a do vyhodnocení dat 
systematicky zahrnout přímé podněty členů RVH. 

2. Definovat prioritní cíle průzkumu textových odpovědí, zahrnout tuto část hodnocení do této zprávy. 
3. Transparentně komunikovat obsah studijních programů a získané kompetence. 
4. Zaměřit se na pedagogické a komunikační schopnosti pedagogů (kompetenční rámce). 
5. Zaměřit se moderní formy výuky, inovace ve výuce a možnost praxí během studia. 
6. Zvyšovat podíl studentů na studijním pobytu v zahraničí. 
 
Rektor poděkoval za přípravu zprávy.  

Závěry a úkoly: 

„RVH schvaluje podle článku 23 odst. 4 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE Pravidelnou hodnotící 
zprávu o výsledcích studentských anket za rok 2023.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

 

10. Harmonogram kontrolních zpráv na NAÚ 

Níže je uveden seznam kontrolních zpráv, které VŠE předkládá NAÚ (plný seznam zde): 

V listopadu 2024 obdržela VŠE žádost NAÚ o vyjádření k podnětu ohledně činnosti Fakulty mezinárodních vztahů a k 
plnění nápravných opatření uložených Národohospodářské fakultě. Termín pro zaslání byl s ohledem na jednání RVH 
posunut na 19. prosince 2024. Rektor vyžádal od obou děkanek písemné stanovisko. 

Na květnovém zasedání se RVH dále zabývala zbylými procesními záležitostmi a realizací výše uvedených nápravných 
opatření, která podrobila vlastní kontrolní činnosti. Výsledkem bylo přijetí tří usnesení adresovaných novému vedení 
NF, které bude v nejbližší době ustaveno: 

1. RVH vyzývá nově jmenovaného děkana NF, aby co nejdříve po jmenování řešil zjištěné procesní nedostatky 
(členové Akreditační rady, jednání Vědecké rady) a o přijatých opatřeních informoval na nejbližším jednání 
RVH. 

https://vse.sharepoint.com/:b:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-12-17/Zpr%C3%A1va%20o%20evaluac%C3%ADch_listopad2024.pdf?csf=1&web=1&e=vVOvRI
https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/SitePages/Vysledky-studentskych-anket.aspx
https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Lists/Hodnotc%20zprvy%20pro%20NA/AllItems.aspx
https://vse.sharepoint.com/:b:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-12-17/NAU-87-2024-9-V%C5%A0E-%C4%8Dinnost%20FMV%20a%20NHF_elpo.pdf?csf=1&web=1&e=LrSZuc
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2. RVH vyzývá nově jmenovaného děkana NF, aby co nejdříve po jmenování dále řešil otázku nehabilitovaných 
školitelů doktorského studia a o přijatých opatřeních informoval na nejbližším jednání RVH. 

3. RVH požaduje, aby předměty PZ/ZT byly primárně zajištovány specializovanými pracovišti VŠE při splnění 
všech existujících standardů a případné nedostatky v zajišťování byly řešeny jednáními mezi garanty programů 
a pracovištěm zajišťujícím výuku. Případné výjimky by měla projednat a schválit RVH. 

Diskuse 

Rektor Dvořák uvedl, že uvedenou záležitost projednal s děkankou FMV i předsedkyní Akademického senátu FMV a 
má od nich písemné podklady, na základě kterých na žádost NAÚ odpoví. Děkanka Jiránková vyjádřila přesvědčení, že 
anonymní dopis nepsali studenti a vysvětlila, že nejde o jediné udání. Dle svých slov děkanka činí manažerská 
rozhodnutí a nese si za ně odpovědnost.  

Diskuse se následně týkala Národohospodářské fakulty. Dle děkanky Zubíkové od jejího jmenování došlo k vyřešení 
procesních nedostatků u členů Akreditační rady a také Vědecká rada se schází prezenční formou. Dále se od minulého 
jednání seznam nehabilitovaných školitelů výrazně omezil. V případě dvou nehabilitovaných školitelů již předtím došlo 
k sestavení plánu doktorandů a konceptu jejich disertace, ale je možné to samozřejmě změnit. U externí spolupráce 
s MFF UK došlo k rozvázání spolupráce s roční výpovědní lhůtou začínající běžet posledním dnem akademického roku 
stanoveného pro VŠE, v němž byla doručena druhé straně. Prorektorka Machková a prorektor Hnát doporučili využít 
pro výuku matematiky Katedru matematiky FIS. Rektor Dvořák by si představoval lepší vyjasnění zabezpečení výuky 
matematiky po ukončení smlouvy. Členové RVH diskutovali i situaci ohledně nehabilitovaných školitelů s tím, že 
nehabilitované školitele mají aktuálně výhradně aktivní studenti doktorského studia NF. Dle děkanky Zubíkové došlo 
u všech tří bodů ke změnám, a navíc bylo zpřesnění Standardu školitele přijato až poté, co došlo k přiřazení nových 
doktorandů ke školitelům. 

 

Název akreditace  Typ  Kontrolní zpráva  Termín  Odesláno  

Zajišťování kvality činnosti 
na Fakultě mezinárodních 
vztahů a 
Národohospodářské fakultě 

 
Žádost o vyjádření rektora k obsahu podnětu na 
FMV. 

Žádost o poskytnutí informací, zda a případně 
jakým způsobem a s jakými výstupy se Rada pro 
vnitřní hodnocení VŠE zabývala plněním 
nápravných opatření, které stanovila 
Národohospodářské fakultě VŠE. 

19.12.2024 
 

Management  HŘ  o personálním zabezpečení oboru a vědecko-
výzkumné činnosti (v rozsahu příloh D-I, F-I a F-V 
žádosti o akreditaci).  

31.12.2024  14. 11 2024  

Obchodní a mezinárodní 
hospodářské právo  

D  o řešených externích vědeckých a výzkumných 
projektech, a to včetně projektů s odpovídajícím 
mezinárodním rozměrem (v rozsahu přílohy C-II 
žádosti o akreditaci), a o naplňování podmínky 
zahraniční stáže či jiného zapojení do mezinárodní 
vědecké činnosti u studentů doktorského studia.  

30.06.2025    

Mezinárodní ekonomické 
vztahy  

HJŘ  o zapojení do řešení mezinárodních vědeckých a 
výzkumných projektů a o publikační činnosti 
akademických pracovníků zajištujících obor řízení 
v zahraničních impaktovaných časopisech – 
zejména v časopisech nacházejících se v Q1 a Q2 (v 
rozsahu příloh D-I, F-I, F-II a FV žádosti o 
akreditaci). Rada NAÚ požaduje předložení 
uvedené kontrolní zprávy k 31. říjnu 2026.  

31.10.2026    
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Mezinárodní politické 
vztahy  

HJŘ  o personálním zabezpečení oboru řízení a o 
vědecké a výzkumné činnosti pracoviště (v rozsahu 
příloh D-I, F-I, F-II, F-V a G-I žádosti o akreditaci),  

31.12.2026    

Obchodní právo  HŘ  o personálním zabezpečení oboru řízení a o 
vědecké a výzkumné činnosti pracoviště (v rozsahu 
příloh D-I, F-I, F-II, F-V a G-I žádosti o akreditaci)  

31.12.2026    

Ekonometrie a operační 
výzkum  

HJŘ  o vědecké a výzkumné činnosti pracoviště s 
odpovídajícím mezinárodním rozměrem, včetně 
informací o zapojení do řešení zahraničních grantů 
a projektů (v rozsahu přílohy D-I žádosti o 
akreditaci).  

31.05.2028    

Statistika  HJŘ  o vědecké a výzkumné činnosti pracoviště s 
odpovídajícím mezinárodním rozměrem, včetně 
informací o zapojení do řešení zahraničních grantů 
a projektů (v rozsahu přílohy D-I žádosti o 
akreditaci).  

31.05.2028    

Finance  HJŘ  o vědecké a výzkumné činnosti 
pracoviště související s oborem řízení (v 
rozsahu přílohy D-I žádosti o akreditaci).  

30.06.2028    

 

Závěry a úkoly: 

RVH projednala reakci na žádost NAÚ. 

Rektor odešle odpověď na žádost NAÚ do 19. prosince 2024. 
 

11. Harmonogram pravidelných hodnotících zpráv v roce 2025 

V květnu 2024 projednala RVH záměr přípravy zprávy. Vzhledem k rozvoji akreditačního modulu InSIS a v zájmu 
důkladného posouzení předložených zpráv schválila RVH následující postup: 

1. Pravidelné hodnotící zprávy programů a vedlejších specializací budou zpracovány také v akreditačním modulu InSIS 
na akreditačních formulářích, které jsou pro hodnocení relevantní (zejména B-I, C-I, C-II, C-V a D-I). Formuláře mohou 
být pro tyto účely doplněny o hodnotící komentáře. 

2. Akreditační formuláře budou předloženy RVH spolu s Pravidelnou hodnotící zprávou o vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činnostech fakulty, a to dvoukolově: 

a. na prvním jednání bude ustavena pracovní skupina ze členů RVH pro každou zprávu, která zpracuje posudek, 

b. na druhém jednání bude vyhodnocen posudek pracovní skupiny, analýza OŘK ohledně formální správnosti spisu a 
projednána zpráva. 

Na základě jednání s dodavatelem InSIS se podařilo zajistit xml export akreditačních formulářů, který umožní zobrazení 
zásadních informací (zejména o publikační a grantové činnosti) souhrnně, a to jak po programech, tak za celé fakulty. 

Na základě toho pror. Hnát navrhuje posunout navrhovaný časový harmonogram takto: 

1. prosinec 2024/leden 2025 - vyplnění životopisných údajů a příprava akreditačních životopisů v InSIS, 
2. leden 2025 - spuštění spisů v akreditačním modulu InSIS, 
3. únor/březen 2025 - vyplnění akreditačních spisů ve zjednodušeném rozsahu a xml exporty, 
4. březen/duben 2025 - zpracování programových zpráv garanty. 
5. květen/červen 2025 - jednání akreditačních a oborových rad fakult. 
6. září 2025 - předložení fakultních zpráv a první jednání RVH (určení pracovní skupiny). 
7. říjen 2025 - druhé jednání RVH (projednání). 
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Závěry a úkoly: 

RVH vzala uvedený harmonogram na vědomí. 

12. Různé 

Rektor poděkoval všem členům rady za jejich čas a energii, popřál jim šťastné a veselé Vánoce a jednání rady ukončil.  

  

 

Další jednání rady  
18. 3. 2024 

20. 5. 2024 
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